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zprávy

 1.  Výbor PS podpořil návrh textu Memoranda o rozvoji 
péče o duševně nemocné v letech 2016 až 2020, které 
by podepsalo Ministerstvo zdravotnictví, představite-
lé zdravotních pojišťoven a Psychiatrické společnosti 
a ve kterém je uveden cíl navýšit podíl prostředků 
zdravotní péče pro duševně nemocné ze současných 
3 % na 6 % nákladů na zdravotnictví.

 2.  Dr. Hollý informoval výbor PS, že Ministerstvo zdra-
votnictví (MZ) usiluje o vznik dalšího Memoranda, 
které by se mělo týkat rozvoje sociálních služeb pro 
duševně nemocné a které by mělo podepsat MZ, Mi-
nisterstvo práce a sociálních věcí (MPSV) a představi-
telé Asociace krajů. 

 3.  Dr. Hollý informoval výbor PS, že konečné schválení 
Standardu Centra duševního zdraví se opozdilo kvůli 
postoji MPSV, které požaduje, aby bylo ve Standardu 
výslovně uvedeno, že zde nevzniknou žádná lůžka so-
ciální péče. 

 4.  Dr. Hollý informoval výbor PS, že na MPSV bude již 
velmi brzy vypsána první výzva na čerpání finančních 
prostředků EU z oblasti Zaměstnanost, která by měla 
umožnit vznik prvních 5 Center duševního zdraví 
(CDZ). Finance by měly zajistit vznik CDZ a jeho 
provoz po dobu 18 měsíců. Jde o první vlnu vzniku 
CDZ. V následujících dvou vlnách by mělo do roku 
2020 vzniknout dalších 10 a 15 CDZ.

 5.  Doc. Anders informoval výbor PS o přípravách sjezdu 
Psychiatrické společnosti v červnu 2016 ve Špindlero-
vě Mlýně. Stále není zcela dořešena smlouva s organi-
zací Guarant Int., která sjezd zajišťuje po organizační 
stránce. Rozpočet akce je v malém přebytku, proto se 
hledají způsoby, jak omezit náklady. Odborný pro-
gram je již téměř hotov.

 6.  Výbor PS se zabýval otázkou, zda by měla být účast 
na sjezdu PS plně hrazena jak členům stávajícího vý-
boru, tak členům nově zvoleného výboru PS, který 
svou práci zahájí v květnu 2016. Dohodl se, že defini-
tivní rozhodnutí ponechá až na novém výboru, který 
již bude vědět, kolik členů starého výboru se stalo čle-
ny výboru nového. 

 7.  Dr. Hollý: Prof. Raboch e-mailem požádal o výmě-
nu člena komise Kuffnerovy ceny, místo zemřelého 
doc. Faltuse navrhl doc. Pavlovského.
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 8.  Výbor PS schválil návrh prof. Rabocha, aby namís-
to zesnulého doc. Faltuse byl do komise Kuffnerovy 
ceny jmenován doc. Pavlovský. 

 9.  Ing. Kamarádová v Guarantu informovala výbor PS, 
že konference Léčba v psychiatrii by se v roce 2017 
mohla konat v Českých Budějovicích v hotelu Clari-
on. 

 10.  Dr. Goetz podrobně seznámil členy výboru PS s průbě-
hem příprav na uspořádání světového kongresu IACA-
PAP (dětské a dorostové psychiatrie), který se má usku-
tečnit v Praze v červenci 2018. Výbor PS v listopadu 
schválil návrh, aby byla organizací tohoto kongresu po-
věřena společnost Guarant Int (GI). Dr. Goetz ovšem 
výbor PS informoval, že jednání o smlouvě s GI váznou 
na neochotě této organizace akceptovat připomínky 
PS. Smlouvu nabídnutou GI zhodnotila najatá právní 
kancelář jako finančně neprůhlednou a pro PS nevý-
hodnou. Opakovaně byl předložen nevýhodný rozpo-
čet, jak konstatoval i výbor IACAPAP. Ochotu organi-
zovat kongres projevila společnost C-IN, která nabídla 
lepší podmínky a byla ochotnější hledat vzájemně při-
jatelné kompromisy při formulaci smlouvy a podobě 
rozpočtu. Výbor PS pověřil předsedu dr. Hollého, aby 
písemně informoval společnost GI, že jí navrhovaná 
smlouva o organizaci kongresu IACAPAP je pro PS ne-
přijatelná, a proto se výbor PS rozhodl své rozhodnutí 
o pověření organizace kongresu IACAPAP firmou GI 
revokovat a vyhlásit nové výběrové řízení na organizaci 
tohoto kongresu, do kterého se samozřejmě může GI se 
svou nabídkou přihlásit. 

 11.  Výbor PS se zabýval stanoviskem Adiktologické spo-
lečnosti, podle něhož může ochranné protialkoholní 
a protitoxikomanické léčení provádět každý psychi-
atr, i když nemá specializaci v oboru návykové nemo-
ci. Výbor PS se shodl na stanovisku, že ambulantní 
psychiatr, který nemá registraci AT (nikoli funkční 
specializaci v adiktologii), nemůže být k provádění 
ochranného léčení protialkoholního a protitoxiko-
manického soudem nucen a musí sám rozhodnout, 
zda je ochoten a schopen tento typ ochranných léčeb 
provádět. Výbor PS pověřil předsedu dr. Hollého, aby 
toto stanovisko písemně sdělil Krajskému úřadu Stře-
dočeského kraje.
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 12.  Dr. Rektor informoval výbor PS o průběhu voleb 
do výboru PS. K současnému datu 6. 4. odvolilo 
elektronicky 28 % členů PS. Volební manažerka paní 
Jurčeková bude v následujících týdnech opakovaně 
rozesílat e-mailem upomínky, aby členové PS využili 
svého volebního práva. Korespondenčně může volit 
233 členů PS, kteří neuvedli svou e-mailovou adresu.

 13.  Výbor PS schválil návrh dr. Hermana na formulaci 
volebního řádu sekcí PS. Prostřednictvím sekretářky 
paní Knesplové pošle tento návrh všem předsedům 
sekcí k připomínkám.

 14.  Dr. Rektor informoval výbor PS o změnách na webo-
vých stránkách PS, kam nově přibyla záložka „Refor-
ma psychiatrie“, kde najde zájemce texty týkající se 
průběhu reformy, včetně zápisů z implementačních 
skupin Ministerstva zdravotnictví, návrhy Standardů 
a další články, připomínky a názory. 

 15.  Dr. Hollý informoval výbor PS, že na jednání Rady 
vlády pro zdravotně postižené občany byl schválen 
návrh, aby na každém jednání této Rady zazněla in-
formace o aktuálním stavu průběhu reformy psychi-
atrické péče. Tím se reforma psychiatrické péče ofici-
álně stala vládní agendou.

 16.  Dr. Hollý a doc. Anders informovali výbor PS o svém jed-
nání s ředitelem ÚZIS ing. Duškem, který vyslovil ochotu 
dodávat Psychiatrické společnosti podklady a údaje, které 
jsou pro potřebné pro přípravu a realizaci reformy psychi-
atrické péče. ÚZIS chce s PS spolupracovat také při vytvá-
ření nových psychiatrických registrů, přičemž zástupci PS 
zdůraznili, že je nezbytné, aby se jednalo o jednoduchá 
hlášení, která nebudou časově náročná. 

 17.  Dr. Hollý informoval výbor PS o návštěvě Dr. Crompto-
na z Austrálie, který na dvou seminářích, kterých se 
zúčastnili i představitelé MZ, popsal průběh reformy 
psychiatrické péče v uplynulých 20 letech v Austrálii.

 18.  Dr. Hollý informoval písemně výbor PS o tom, kde 
a kdy se konaly semináře edukačního programu „Di-
menze F“ firmy Lundbeck, kdo byl jejich odborným 
garantem a kolik se každého semináře zúčastnilo lidí.

 19.  Všichni přítomní členové Výboru PS postupně svými 
notářsky ověřenými podpisy schválili fúzi společností 
Psychiatrie Praha 2008 a Česká psychiatrická společ-
nost z. s.

 20.  Výbor PS schválil žádost prof. Papežové o změnu su-
pervizora vzdělávacího kursu Psychoterapeutického 
minima, místo dr. Hellerové to bude doc. Kocourko-
vá. 

 21.  Výbor PS pověřil dr. Hollého, aby na jednání s VZP 
prosazoval zvýšení úhrad pro Detox pro děti do 15 let 
v nemocnici pod Petřínem v Praze.

 22.  Výbor PS schválil účast svých zástupců dr. Hollého, 
doc. Anderse a prof. Praška na sjezdu slovenské PS, 
který se uskuteční na konci června v Košicích.

 23.  Příští jednání výboru PS 4. května 2016 již povede 
nový předseda PS doc. Anders, dojde k předání funk-
cí a ke změně členů v ČPS z. s. Potřebné podklady při-
praví Ing. Kamarádová, Guarant Int.

 24.  Novými členy PS se stali MUDr. Petr Eremiáš, PN 
Praha Bohnice; MUDr. Antonín Šebela, NÚDz Kle-
cany; a MUDr. Pavel Mošťák, PN Brno.

 25.  Příští odborné schůzi PS 4. května 2016 bude předse-
dat prof. Höschl, NÚDZ Klecany.

Zapsali dr. Možný a paní Knesplová,  
s doplněním dr. Goetze

Z jednání výboru Psychiatrické sPolečnosti čls jeP

dne 4. května 2016 

 1.  Dosavadní předseda PS dr. Hollý poděkoval odchá-
zejícím členů výboru PS prof. Höschlovi a prof. Češ-
kové za jejich dlouholetou práci pro Psychiatrickou 
společnost. Přivítal novou členku výboru PS dr. S. 
Papežovou a prof. Mohra, který byl zvolen budoucím 
předsedou PS, a nové členy revizní komise dr. Tučka 
a dr. Pěče.

 2.  Volební komise PS neshledala žádné pochybení 
v průběhu voleb, výsledky byly zveřejněny na webu 
PS. Výbor PS výsledky voleb schválil a schválil také 

odměnu členům volební komise ve výši 3000 Kč pro 
každého.

 3.  Předseda PS doc. Anders navrhl nové rozdělení 
funkcí v současném výboru PS. Dr. Hollý bude mís-
topředsedou PS pro reformu psychiatrie, dr. Rek-
tor bude místopředsedou pro vnitřní záležitosti PS 
a správcem webu a prof. Mohr bude místopředsedou 
pro zahraniční styky. Dr. S. Papežová bude pokladní-
kem PS, dr. Možný vědeckým tajemníkem, prof. Ra-
boch bude zajišťovat komunikaci s vedením ČLS JEP, 


